

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

ION
NOTA D'INFORMAZIONE
TER DOCUMENTIE

Brussels, December 1977

COMMUNITY AID FOR 26 COAL RESEARCH PROJECTS¹

The Commission has selected 26 projects in the field of coal research, the related cost of which amounts to 26 mua (16 mua to be provided by the Community). The applications for financial aid for 1978 have been submitted in accordance with Article 55 of the ECSC Treaty and within the context of the medium-term programme of aid for coal research for the period 1975-80.

The selected projects come under two research programmes:

- Mining technology: optimization of heading machines, improvement of mine safety (measures to combat fire damp and strata pressure);
- Working conditions: coal-getting (aimed in particular at increasing the capacity of coal-cutting machinery) and a whole series of projects relating to the transport of equipment, products and personnel and the conditioning of the products.

The main objectives of the Community programme are improvements in the coking process together with the associated technical and economic problems of environmental protection, and basic research with a view to obtaining new products.

One means of attaining the output and productivity objectives which the Community coal industry has set itself is to step up research at Community level. Under its medium-term research programme, the Commission has already granted financial aid amounting to nearly 50 million u.a. for the years 1975-76 and 1977. In 1978, it will be continuing this action along the same lines.

¹COM(77)704.

TALSMANDENS GRUPPE
SPRECHERGRUPPE
SPOKESMAN'S GROUP
GROUPE DU PORTE-PAROLE
GRUPPO DEL PORTAVOCE
BUREAU VAN DE WOORDVOERDER

INFORMATION
INFORMATISCHE AUFZEICHNUNG
INFORMATION MEMO

Bruxelles, Décembre 1977

Aides communautaires pour 26 projets de recherche Charbon (1)

La Commission vient de sélectionner 26 projets d'un montant total de 26 MUCE (dont la Communauté octroie 16 MUCE) dans le domaine de recherche charbon. Les demandes d'aides financières pour 1978 ont été soumises au titre de l'article 55 du Traité CECA et dans le cadre du programme à moyen terme d'aides à la recherche charbon 1975-1980.

Les projets sélectionnés ont été répartis en deux programmes de recherche :

- la technique minière. Optimisation des machines de creusement des galeries, amélioration de la sécurité dans les mines (lutte contre le grisou, pressions de terrains).
- conditions de travail. Abattage du charbon, notamment l'augmentation des capacités des engins d'abattage ainsi que toute une série de projets relatifs au transport du matériel, des produits et du personnel de même que du conditionnement des produits.

Les objectifs principaux de ce programme communautaire qui se rapporte à la valorisation sont : l'amélioration de la cokéfaction avec les problèmes technico-économiques de protection de l'environnement ainsi que la recherche fondamentale en vue de l'obtention de nouveaux produits.

Un des moyens d'atteindre les objectifs de production et de productivité que l'industrie charbonnière de la Communauté s'est fixé, est de renforcer, sur le plan communautaire, la recherche charbonnière. La Commission a déjà octroyé dans le cadre de son programme de recherche à moyen terme des aides pour 1975-1976 et 1977 de près de 50 millions d'UCE. En 1978, elle continue son action dans le même sens.

(1) COM (77) 704